
Oświadczenie złożone 

przez senatora Józefa Zająca 

na 65. posiedzeniu Senatu 

w dniu 28 września 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra inwestycji i rozwoju Jerzego Kwiecińskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W nawiązaniu do kierowanych do mojego biura senatorskiego pytań dotyczących przepisów wprowadzo-

nych rozporządzeniem ministra infrastruktury i budownictwa z dnia 14 listopada 2017 r. zmieniającym roz-

porządzenie w sprawie warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie, 

(DzU z dnia 8 grudnia 2017 r. poz. 2285), tj. zapisów w §277 ust. 3 i 4, czyli: 

„61) w §277 ust. 3 i 4 otrzymują brzmienie: 

3. W garażu zamkniętym obejmującym więcej niż dwie kondygnacje podziemne lub znajdującym się po-

niżej drugiej kondygnacji podziemnej należy stosować stałe samoczynne urządzenia gaśnicze wodne. Wyma-

gania nie stosuje się do strefy pożarowej garażu, która posiada bezpośredni wjazd lub wyjazd budynku. 

4. W strefie pożarowej garażu zamkniętego należy stosować instalację wentylacji oddymiającej urucha-

mianą za pomocą systemu wykrywania dymu, w przypadku, gdy ta strefa nie posiada bezpośredniego wjazdu 

lub wyjazdu z budynku lub gdy jej powierzchnia przekracza 1500 m
2
.”, 

uprzejmie proszę o udzielenie odpowiedzi, czy przyjmowana w procesie projektowym przez projektantów 

i rzeczoznawców ds. zabezpieczeń przeciwpożarowych zasada, że w kontekście wymagań w zakresie oddy-

miania wjazd do garażu za pomocą dźwigu samochodowego jest ,,bezpośrednim wjazdem lub wyjazdem z 

budynku”, jest podejściem prawidłowym. 

Józef Zając 
 


